
 

Protokół Nr XXVIII/2018 

 

z obrad XXVIII  sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 10 lipca 2018 roku. 

 

Obrady sesji odbywały się w godzinach 900-1055, w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk. 

Obradom przewodniczył Feliks Aleksander Wróblewski – Przewodniczący Rady Gminy. 

   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

 

Radni obecni: 

1. Krzysztof Bobel 

2. Sylwester Bobel 

3. Marek Brzozowski 

4. Adam Derewońko 

5. Franciszek Gawina  

6. Tadeusz Krasowski 

7. Grażyna Płonowska 

8. Ryszard Wietoszko 

9. Andrzej Wróblewski 

10. Mariusz Wróblewski 

11. Feliks Aleksander Wróblewski 

12. Paweł Wysocki 

13. Anna Czesława Żero 

14. Magdalena Żochowska 

15. Henryk Żyłowski 

Lista obecności stanowi załącznik do oryginału protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli goście zaproszeni: 

1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 

2. Maciej Bobel    Radny Rady Powiatu w Bielsku Podl.  

3. Elżbieta Janina Szymańska  Zastępca Wójta 

4. Monika Dygas    Skarbnik Gminy 

5. Łukasz Twarowski  Adwokat 

6. Weronika Sztejniec  Kier. Ref. OR 

7. Elżbieta Szymańska   Kier. Ref. BP 

Lista obecności stanowi załącznik do oryginału protokołu. 

 

oraz Sołtys wsi Holonki – lista obecności stanowi załącznik do oryginału protokołu, a także 

mieszkaniec wsi Pruszanka – Baranki. 

    

Przed otwarciem obrad XXVIII sesji Przewodniczący Rady wezwał wszystkich do krótkiej chwili 

zadumy i odmówiono modlitwę ”Ojcze Nasz...”  

 

Ad.1 Przewodniczący Rady Gminy Pan Feliks Aleksander Wróblewski o godz. 900 dokonał 

otwarcia obrad XXVIII sesji Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformował, że 

na ustawowy stan Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 13 radnych, tym samym 

stwierdził prawomocność obrad i podejmowania uchwał. (radni spóźnieni – Marek Brzozowski        

i Andrzej Wróblewski). Następnie Przewodniczący Rady powitał przybyłych na posiedzenie 

radnych, zaproszonych gości, sołtysów i mieszkańców gminy.  

 

(W tym czasie obrad na sesję przybył spóźniony radny – Pan Marek Brzozowski, stan radnych 14 na 

sali obrad) 

 



 

Ad.2 Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały na 

sesję, w tym proponowany porządek obrad, zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków            

i propozycji zmian lub poprawek do porządku.  

Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek sesji w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXVII sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk; 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla wybranych terenów w gminie Brańsk; 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk; 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk; 

9. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe na 

okres od dnia 1 września 2017r. do dnia 31 sierpnia 2019r.; 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych i innych form 

wychowania przedszkolnego w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Brańsk; 

11. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy do Stowarzyszenia Lokalna 

Grupa Działania „Kraina Bobra”; 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Brańsk; 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w 2018 roku środków finansowych na 

Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem na dofinansowanie 

zakupu psa służbowego na potrzeby Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim; 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Brańsk; 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok; 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na 

lata 2018-2023. 

17. Interpelacje i wnioski radnych. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

19. Sprawy różne. 

20. Zamknięcie obrad.  

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad XXVII sesji Rady Gminy: 

   Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad XXVII sesji Rady Gminy był dostępny           

w Biurze Obsługi Rady oraz były wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się 

do radnych z zapytaniem, czy mają  uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokołu. Rada Gminy w obecności 14 radnych: stosunkiem głosów      

14 – „za”, „przeciwnych” – 0, „wstrzymujących” -0  przyjęła protokół z obrad XXVII sesji Rady 

Gminy Brańsk.  

 

Ad.4 Wójt Gminy Pan Andrzej Jankowski odczytał informację z działalności wójta między sesjami. 

 

Zapytania do przedłożonej informacji: 



 

 Radny Pan Tadeusz Krasowski zadał pytanie o jakie działki chodzi w Szmurłach? 

następnie dodał, że  jeżeli  o działkę przy Remizie OSP, to nie ma prawa być ona sprzedana. 

 

Wójt Gminy, odnosząc się do wypowiedzi radnego poinformował, że Gmina ma uchwałę 

Sołecką w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części działki przy Remizie OSP                  

w Szmurłach. 

 

   W wyniku nieporozumienia, w sprawie działek o jakie radny zapytał - inspektor Alina 

Adamczyk wyjaśniła, że  zostało  podjęte Zarządzenie Nr 357/2018 Wójta Gminy Brańsk       

z dnia 14 czerwca 2018r. w sprawie nabycia na rzecz Gminy Brańsk niezabudowanych 

nieruchomości rolnych położonych w obrębie gruntów wsi Szmurły. Nieruchomości o pw. 

0,2181ha i o pow. 0,0581ha planowano nabyć w drodze darowizny na realizację innych celów 

publicznych, ale transakcji jeszcze nie dokonano. 

 

Innych uwag i zapytań nie zgłoszono (informacja z działalności wójta w załączeniu do oryginału 

protokołu). 

 

(W tym czasie obrad na sesję przybył spóźniony radny – Pan Andrzej Wróblewski, stan radnych 15 

na sali obrad) 

    

   Przechodząc do dalszych punktów porządku sesji Przewodniczący Rady zwrócił się do 

Przewodniczącej Komisji RGOBiT o przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów 

uchwał przygotowanych pod dzisiejsze obrady. (Opinia pozytywna Nr 41/5/2018 z dnia 29 czerwca 

2018r. w załączeniu do oryginału protokołu). 

 

Ad.5 Podjęcie uchwały w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Brańsk: 

   

 Do przedstawionego przez Panią Elżbietę Szymańską Kier. Ref. BP projektu uchwały, uwag                   

i wniosków nie wniesiono.  

 

W głosowaniu nad uchwałą: na stan 15 radnych, udział wzięło 15 radnych.  

 Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę                        

Nr XXVIII/316/2018 w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do oryginału protokołu/. 

 

Ad.6 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla wybranych terenów w gminie Brańsk: 

 

Pani Elżbieta Szymańska Kier. Ref. BP przedstawiła projekt uchwały. 

 

   Pani Elżbieta Janina Szymańska Zastępca Wójta wyjaśniła – „uchwała podejmowana jest po 

rozpatrzeniu wniosków przez Komisję Urbanistyczną, zgodnie z wolą mieszkańców, chodzi                    

o inwestycje, które nie mogą być w tej chwili realizowane na naszym terenie, bo przeznaczenie 

gruntów nie było adekwatne do tego, co chcieli mieszkańcy (przekształcenia gruntów są związane                         

z budownictwem mieszkaniowym, zabudową zagrodową,  częściowo z działalnością usługową) 

także planowane zmiany są w pełni uzasadnione”. 

 

Uwag i wniosków do projektu uchwały nie wniesiono.  

 



 

W głosowaniu nad uchwałą: na stan 15 radnych, udział wzięło 15 radnych.  

 Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę                        

Nr XXVIII/317/2018 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla wybranych terenów w gminie Brańsk /uchwała stanowi 

załącznik do oryginału protokołu/. 

 

Ad.7 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk: 

 

Pani Elżbieta Szymańska Kier. Ref. BP przedstawiła projekt uchwały. 

 

   Radny Pan Marek Brzozowski zapytał - czy ta uchwała dotyczy wyłącznie wiatraków czy też 

innych instalacji? 

 

   Pani Elżbieta Janina Szymańska Zastępca Wójta wyjaśniła, że uchwała wprowadza zakaz 

budowy wyłącznie dla wszystkich instalacji wiatrowych o mocy pow. 100KW, natomiast 

dopuszcza możliwość realizacji inwestycji bazujących na urządzeniach wytwarzających energię       

z odnawialnych źródeł energii o mocy nieprzekraczającej 100kW. Dalej powiedziała, że budowa 

instalacji o mocy do 40 KW wymaga zgłoszenia a powyżej 40 KW wymaga pozwolenia                 

na budowę. Jeżeli takie unormowania znajdą się w Planie, to inwestor nawet gdyby chciał, nie 

pobuduje instalacji wiatrowych o mocy pow. 100KW. Dotychczas, były również wyłączenia           

w Planie, były wyznaczone strefy ograniczające budowę wiatraków. 

 

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad uchwałą 

 

   W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXVIII/318/2018 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk 

/uchwała stanowi załącznik do oryginału protokołu/. 

 

Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk: 

 

Pani Elżbieta Szymańska Kier. Ref. BP przedstawiła projekt uchwały. 

 

   Radny Pan Marek Brzozowski zabierając głos m.in. powiedział, że przez podjęcie 

przedstawionej uchwały, „przykry zapach” w miejscowości Załuskie Kościelne nie zginie,               

a inwestor jak zechce budować dalsze chlewnie, to pobuduje. Podzieli swoje grunty, utworzy nowe 

gospodarstwa (wydzielone nowymi punktami geodezyjnymi, oddzielnym przyłączem 

elektrycznym, wodnym) i do 150 DJP na każdym  z nich może budować chlewnie, co oznacza,      

że  w ten sposób nawet do 100 chlewni może pobudować - jak będzie chciał. Taki sposób jest 

praktykowany w całej Polsce i w Europie. Wprowadza się ograniczenia, a chlewnie stoją jak 

„miasteczka” dlatego, że prawo nie przewiduje, jaka odległość budynku od budynku – może 

stanowić to samo gospodarstwo, tylko jeżeli gospodarstwo jest wydzielone nowymi znakami 

geodezyjnymi, ma płot, doprowadzona jest woda, prąd, zapewniony dostęp do paszy - to stanowi 

oddzielne gospodarstwo. Tak stoi 30 kurników i 15 chlewni „na Żurominie”.  

Dalej radny powiedział – „według mnie podejmowanie tej decyzji jest nie zasadne a nawet trochę 

„groteskowe”, bo jeżeli inwestor zechce, może zrobić z dwóch chlewni - trzy i na papierze będzie 

właścicielem 3 gospodarstw. Ta uchwała nic nie zmieni a ograniczy tylko rozwój dla „chłopaków”         

w moim wieku, młodszym czy starszym, którzy będą chcieli w przyszłości powiększyć swoje 

obsady zwierząt pow. 150 DJP, zatrudniając pracowników dla odciążenia rodziny, dzieci. Już tutaj 

napotkają problem administracyjny, bo będą musieli podzielić gospodarstwa itd. a to się już tworzy 



 

zbędna biurokracja. Według mnie po podjęciu tej uchwały nic się nie zmieni. Tego co tam już jest 

nie zmienimy, jedynie można ograniczyć zapachy, ale w tym temacie trzeba rozmawiać między 

sobą. Są pewne sposoby, nie będę tutaj o nich mówić, ale wystarczy poszukać w Internecie, że przy 

takiej obsadzie i dużo większym obiekcie (nie takim jak w Załuskich) zapachy można ograniczyć 

do 95%. W tej sprawie trzeba dogadać się z inwestorem. Firmy już wprowadzają takie rozwiązania 

jak filtry wodne do chlewni, czy centralną wentylację, a to nad czym chcemy dzisiaj głosować mija 

się w ogóle  z celem, skutku nie będzie żadnego”. 

     

   Radny Pan Sylwester Bobel powiedział, że nie należy się oszukiwać, bo nie ma takiej opcji, 

żeby ten  „smród” dał się zlikwidować. 

 

   Pani Elżbieta Janina Szymańska Zastępca Wójta m.in. powiedziała – „faktycznie systemy        

i sposoby są,  tylko wszystko kosztuje i zależy od tego czy inwestor będzie chciał. Tak naprawdę 

wszystkie zmiany jakie podejmujemy w Planie, dotyczą wniosków mieszkańców, zostały one 

poddane analizie, celowo ten wniosek został wyłączony z uwagi na to, że poprzednia nasza uchwała 

została zaskarżona i musieliśmy ją unieważnić. Wniosek mieszkańców wsi Załuskie Kościelne 

został celowo wyodrębniony, jest odrębną uchwałą rady, ponieważ nie wiemy jak dalej  procedura 

będzie przebiegała. Natomiast tą uchwałą spełniamy oczekiwania mieszkańców, to nie była jedna, 

dwie osoby tylko większość wioski. Wszyscy wiemy jaka tam jest sytuacja, że jest konflikt 

społeczny bardzo szeroko rozpowszechniony  na terenie naszej gminy, ale też poza. Taka była wola 

mieszkańców, stąd ten projekt uchwały przedkładany przez wójta”. 

 

Radna Pani Grażyna Płonowska  m.in. powiedziała – „na posiedzeniu Komisji Rady ten temat 

również był długo dyskutowany i próbowano znaleźć rozsądne rozwiązanie, którego tak naprawdę 

nie ma. Mieszkańcy oczekują od nas jako od Rady, że my ich wesprzemy w proteście. O tym,        

co radny Brzozowski mówi ( filtrach, wentylacji ) inwestor te sprawy doskonale zna, tylko nie chce 

ich zastosować”.  

 

Radny Pan Paweł Wysocki – zadał pytanie czy ktoś z inwestorem na ten temat rozmawiał               

i powiedział mu żeby zastosował filtry? Następnie dodał – „czasami warto zaprosić inwestora na 

spotkanie i porozmawiać, może będzie wolał pobudować szybciej oborę np. w dwa lata i dołożyć 

ok 500tys.,  niż byśmy mu to blokowali”.     

 

   Radna Pani Grażyna Płonowska  zaproponowała wstrzymać się z podjęciem tej uchwały, aby 

„młodzi Panowie radni” przekonali inwestora i powiedzieli mu o filtrach. 

 

   Pan Feliks Aleksander Wróblewski Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że ta uchwała 

nie dotyczy budynków już istniejących lub rozpoczętych inwestycji, a konflikt we wsi Załuskie 

Kościelne jest tak duży, że żadne negocjacje tego nie zmienią. Inwestor ma grunty w obrębie wsi 

Świrydy, Załuskie Koronne, także może tam też budować. Wyraził też obawy, czy można 

wprowadzić ograniczenia w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego, dotyczące 

tylko jednego wybranego terenu. 

 

Pan Łukasz Twarowski adwokat m.in. powiedział – „ już drugi raz sprawy poruszane na sesji 

Rady Gminy – dotykają prawa Unii Europejskiej, gdyż prawo Polskie tego nie reguluje. Jest wyrok 

Trybunału Sprawiedliwości Unii Europejskiej z dn. 25 lipca 2008r., który mówi, że nie wolno tak 

robić, że jedno przedsięwzięcie dzieli się na poszczególne inwestycje i traktuje się jako odrębne 

inwestycje. Sprawa dotycząca Załuskich Kościelnych  „oparła się” chyba dwukrotnie o NSA i była 

uchylana. Natomiast jest prawo Unii Europejskiej i jeżeli byłoby jakieś ograniczenie w wysokości 

DJP, to nie można powiedzieć, że „jedną działkę dzieli droga i to stanowi odrębne gospodarstwo”. 

Osoby, które się z tym nie zgadzają, mogą przeciwko temu protestować, udowadniać przez sądem, 

że jest to jedno przedsięwzięcie. To nie jest taka prosta sprawa, jednoznacznie rozstrzygnięta i nie 



 

podejmuję się powiedzieć, że tak można podzielić,  czy jednoznacznie powiedzieć, że tak nie 

można podzielić”. 

 

   Radny Pan Marek Brzozowski powiedział – „możemy myśleć tak, czy inaczej a w Polsce 

powstaje „kurnik na kurniku”, „chlewnia za chlewnią” i nikt się tym nie przejmuje, tak to wygląda   

i mamy blokować u siebie?” 

 

   Radny Pan Paweł Wysocki powiedział – „to jest wieś, więc gdzie budować chlewnie?”  

 

   Pan Andrzej Jankowski Wójt Gminy zwracając się do rodnych powiedział – „tutaj spełniamy 

wolę mieszkańców, to oni dochodzą przez lata, oni chcą to zmienić i to oni tam mieszkają „i ten 

smród wąchają”. Właściciel chlewni mieszka sobie w Bielsku Podlaskim i gdyby chciał się 

dostosować do tych wymogów o jakich mówi Pan radny, to dawno by to zrobił. Konflikt byłby 

zakończony, tylko on tego nie chce przez tyle lat, brakuje dobrej woli z jego strony. Przyjeżdża 

telewizja (w gminie też była), cały czas ktoś przyjeżdża, bo mieszkańcy chcą takiego rozwiązania.  

Wiem, że pewne sprawy można omijać, ale to jest wola mieszkańców, był złożony wniosek, trwa   

to już bardzo długo, my spełniamy tylko wolę mieszkańców” .  

 

   Pan Feliks Aleksander Wróblewski Przewodniczący Rady Gminy dodał, że konflikt ciągnie 

się już ok 7 lat. 

 

   W dalszej dyskusji zdania radnych były podzielone, Radny Pan Marek Brzozowski obstawał przy 

swoim zdaniu, że uchwała nic nie zmieni, tylko ograniczy rozwój dla młodych rolników, mówił,     

że w niedługim czasie problem może sam się rozwiązać, bo zaniknie hodowla trzody chlewnej       

ze względu na ASF,  wówczas gdy rolnicy zechcą rozwinąć inną gałąź rolnictwa np. produkcję 

mleka, to już będą mieli ograniczenia.  Były też głosy, że uchwałę będzie można zmienić, na co 

Radny Pan Marek Brzozowski i Zastępca Wójta zwrócili uwagę, że przeprowadzenie zmian            

w Planie  jest kosztownym przedsięwzięciem. Wójt wyjaśniał, że uchwała wprowadza ograniczenia 

tylko             w obrębie gruntów wsi Załuskie Kościelne i tego chcą mieszkańcy. Przewodniczący 

Rady natomiast zwrócił uwagę na to, że niektórzy rolnicy mogą gminę zaskarżyć o dyskryminację. 

Radna Grażyna Płonowska proponowała przedyskutowanie uchwały i zorganizowanie spotkania                 

z inwestorem, który zobowiązałby się do zastosowania pewnych urządzeń, o których już 

wspominano. Radny Pan Marek Brzozowski przekazał opinię tamtejszych mieszkańców, że  tak 

naprawdę konflikt jest między dwoma rolnikami i na spotkanie na pewno wszyscy mieszkańcy nie 

przyjdą, bo zdania są podzielone. Problem jest tej natury, że tam jest „niezgoda” a norma 

ograniczona, nie dotknie inwestora tylko młodych rolników. Z tym poglądem nie zgodził się z kolei 

Wójt Gminy, który poinformował, że wniosek wpłynął od mieszkańców, którzy mają dzieci i to jest 

ich decyzja. Jako Wójt nie ma zamiaru nikogo ograniczać, tylko musi podejmować działania w tym 

kierunku, aby ludzie byli zadowoleni i żyli bezpiecznie. Gmina musi zachować zdrowy rozsadek. 

     

   Radna Pani Grażyna Płonowska  zadała pytanie odnośnie odszkodowania - jakiego może 

dochodzić inwestor w związku z ograniczeniami? 

    

   Pan Łukasz Twarowski adwokat poinformował – „jeżeli ktoś uważa działania gminy niezgodne           

z prawem, może dochodzić odszkodowania, ma takie prawo. Natomiast jeżeli chodzi                        

o dyskutowaną uchwałę, zgadzam się z Panem Przewodniczącym Rady  i mam duże wątpliwości 

czy w jednej miejscowości w gminie, można ustalić inne normy DJP niż w pozostałych 

miejscowościach, ale uchwałę przygotował urbanista z uprawnieniami i tak jak gmina odpowiada    

w stosunku do „kogoś”, kto występuje o odszkodowanie, tak samo ten kto przygotował uchwałę 

odpowiada w stosunku do gminy.  

 



 

   Z takim stwierdzeniem nie zgodziła się część osób obecnych na sesji, uważając, że za podjętą 

uchwałę odpowiedzialność poniosą radni, gdyż to oni poprzez głosowanie podejmują decyzję.      

Do tych spostrzeżeń przychyliła się również Pani Szymańska Zastępca Wójta, która dalej 

kontynuowała wyjaśnienia mówiąc – „urbanista jedynie spełnia oczekiwania mieszkańców               

i przygotował uchwałę zgodnie z przepisami. Mieliśmy podobną sytuację w Studium z 2012 roku 

chodziło o wiatraki, mieliśmy wyznaczone strefy na wiatraki i to było zgodne z przepisami”. 

   Przewodniczący Rady włączył się do dyskusji mówiąc, że strefy były ustalone na terenie całej 

gminy, natomiast w ostatniej kadencji Rady, prawnik wypowiadał się, w sprawie Załuskich 

Kościelnych i mówił, że nie można zastosować ograniczenia tylko dla jednej miejscowości,  czy 

części gminy, tylko jak już są zmieniane zasady, to dla całej gminy.  

 

Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że do końca nie da się tej sprawy rozstrzygnąć               

i zarządził głosowanie nad uchwałą a każdy radny zagłosuje zgodnie własnym sumieniem. 

 

   W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  Rada Gminy głosami 8 –„za”, „przeciwnych” -2, 

„wstrzymujących” -5 podjęła Uchwałę Nr XXVIII/319/2018 w sprawie przystąpienia                

do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk 

/uchwała stanowi załącznik do oryginału protokołu/. 

 

Ad.9 Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe na okres    

od dnia 1 września 2017r. do dnia 31 sierpnia 2019r.: 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Weronika Sztejniec Kier. Ref. OR 

 

Wobec braku uwag i wniosków do projektu uchwały,  Przewodniczący Rady zarządził głosowanie 

nad uchwałą: 

   W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  Rada Gminy głosami 15 –„za”, „przeciwnych” -0, 

„wstrzymujących” -0 podjęła Uchwałę Nr XXVIII/320/2018 w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo 

oświatowe na okres od dnia 1 września 2017r. do dnia 31 sierpnia 2019r. /uchwała stanowi 

załącznik do oryginału protokołu/. 

 

Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych i innych form 

wychowania przedszkolnego w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Brańsk: 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Weronika Sztejniec Kier. Ref. OR 

 

Wobec braku uwag i wniosków do projektu uchwały,  Przewodniczący Rady zarządził głosowanie 

nad uchwałą: 

   W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  Rada Gminy głosami 15 –„za”, „przeciwnych” -0, 

„wstrzymujących” -0 podjęła Uchwałę Nr XXVIII/321/2018 w sprawie ustalenia sieci oddziałów 

przedszkolnych i innych form wychowania przedszkolnego w publicznych szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Brańsk /uchwała stanowi załącznik do oryginału 

protokołu/. 

 

Przewodniczący Rady zarządził 10 minutową przerwę w obradach (w godz. 10:05-10:15) 

 

   Po wznowieniu obrad liczba radnych na sali - 15 osób.   

 



 

Ad.11 Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy do Stowarzyszenia Lokalna Grupa 

Działania „Kraina Bobra”: 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Weronika Sztejniec Kier. Ref. OR 

 

Wobec braku uwag i wniosków do projektu uchwały,  Przewodniczący Rady zarządził głosowanie 

nad uchwałą: 

   W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  Rada Gminy głosami 15 –„za”, „przeciwnych” -0, 

„wstrzymujących” -0 podjęła Uchwałę Nr XXVIII/322/2018 o zmianie uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminnego Ośrodka Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej                 

w Kalnicy do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Kraina Bobra” /uchwała stanowi 

załącznik do oryginału protokołu/. 

 

Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na 

terenie Gminy Brańsk: 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Weronika Sztejniec Kier. Ref. OR 

 

Wobec braku uwag i wniosków do projektu uchwały,  Przewodniczący Rady zarządził głosowanie 

nad uchwałą: 

   W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  Rada Gminy głosami 15 –„za”, „przeciwnych” -0, 

„wstrzymujących” -0 podjęła Uchwałę Nr XXVIII/323/2018 w sprawie ustalenia maksymalnej 

liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży 

i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik        

do oryginału protokołu/. 

 

Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w 2018 roku środków finansowych na Wojewódzki 

Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu psa 

służbowego na potrzeby Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim: 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Weronika Sztejniec Kier. Ref. OR 

 

Wobec braku uwag i wniosków do projektu uchwały,  Przewodniczący Rady zarządził głosowanie 

nad uchwałą: 

   W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  Rada Gminy głosami 13 –„za”, „przeciwnych” -2, 

„wstrzymujących” -0 podjęła Uchwałę Nr XXVIII/324/2018 w sprawie przekazania w 2018 

roku środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku                

z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu psa służbowego na potrzeby Komendy 

Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim /uchwała stanowi załącznik do oryginału protokołu/. 

 

Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Brańsk: 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Weronika Sztejniec Kier. Ref. OR 

 

   Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały jest skutkiem obniżenia wynagrodzeń 

niektórym pracownikom samorządowym o 20%, następnie zaproponował zagłosować przeciwko tej 

uchwale, aby decyzję o obniżeniu wynagrodzenia podjął Wojewoda, gdyż Rada Gminy już podjęła 

uchwałę w sprawie wynagrodzenia wójta, która niech dalej tak funkcjonuje. 

 

Wobec braku uwag i wniosków do projektu uchwały,  Przewodniczący Rady zarządził głosowanie 

nad uchwałą: 



 

   W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  Rada Gminy głosami 0 –„za”, „przeciwnych” -14, 

„wstrzymujących” -1 - nie podjęła uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Brańsk. 

 

Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

 

   Pani Monika Agnieszka Dygas Skarbnik Gminy powiedziała – „projekt uchwały, radni 

otrzymali w materiałach na sesję, był on również omawiany na posiedzeniu Komisji, w związku      

z tym, że jest realizowane zadanie przebudowa drogi Płonowo-Spieszyn powinna być zaciągnięta 

pożyczka krótko terminowa w kwocie 524.384zł na wyprzedzające finansowanie, zanim 

dostaniemy zwrot środków unijnych”. 

   Zastępca Wójta dodała – „został już rozliczony jeden wniosek za przebudowę drogi Pietraszki -

Pruszanka, częściowo też jest rozliczony wniosek o dofinansowanie na 4 drogi, zwrot środków 

wpłynął w lipcu na kwotę 1.400.046zł, zostało do rozliczeni 1.000.086zł - do końca roku i ta kwota 

powinna do końca roku wpłynąć, nie mniej jednak musimy opłacić fakturę na 1.700.000zł za 

zadanie przebudowa drogi Płonowo-Spieszyn”. 

 

Radny Sylwester Bobel powiedział, że pożyczkę bierze się w Banku, ale trzeba dodać,                  

że                 z procentem.  

 

Zastępca Wójta wyjaśniła, że przy ostatniej pożyczce, odsetki wynosiły 3%. 

 

Wobec braku dalszych uwag i wniosków do projektu uchwały,  Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie nad wprowadzeniem poprawki do uchwały. Na stan 15 radnych w głosowaniu wzięło 

udział 15 radnych obecnych na sesji. Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących 

-1 poprawkę przyjęła. 

 

   Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad uchwałą łącznie z przyjętą poprawką. 

Na stan 15 radnych w głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sesji. Rada Gminy 

głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -1 podjęła Uchwałę Nr XXVII/325/2018             

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok /uchwała stanowi załącznik do oryginału 

protokołu/. 

 

Ad.16 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk         

na lata 2018-2023: 

 

      Przewodniczący Rady Gminy  poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach 

na sesję, był on również omawiany na posiedzeniu Komisji, w związku  z tym, że przyjęto zmiany 

do uchwały budżetowej, należy również przyjąć zmiany do projektu uchwały  w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2018-2023: 

 

Wobec braku uwag i wniosków do projektu uchwały,  Przewodniczący Rady zarządził głosowanie 

nad uchwałą łącznie z  poprawką. Na stan piętnastu radnych w głosowaniu wzięło udział                

15 radnych obecnych na sesji. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 

podjęła Uchwałę Nr XXVII/326/2018 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata 2018-2023 /uchwała stanowi załącznik do oryginału protokołu/. 

 

Ad.17  Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Interpelacji i wniosków radnych nie zgłoszono. 

 

 



 

 

Ad.18 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

    

Z uwagi na brak interpelacji i wniosków, odpowiedzi nie udzielano. 

 

Ad.19 Sprawy różne: 

 

 Radny Pan Krzysztof Bobel zapytał - kiedy zostanie dokończona budowa chodnika                

w Lubieszczach? 

 

   Odpowiedzi udzieliła Zastępca Wójta, że w tym roku chodnik zostanie wykonany. 

Następnie zaapelowała do radnych, aby zadbać o większy porządek przy świetlicach              

i remizach wiejskich, gdyż jest zakupiony różnego rodzaju sprzęt ze środków sołeckich, 

który powinien być wykorzystywany. 

  

 Radny Pan Sylwester Bobel zapytał czy jest jakikolwiek sposób na samochody ciężarowe, 

jeżdżące przez Mień (do 30 ton legalnie jeżdżą w godzinach od 700-2100), które łamią asfalty 

na drodze powiatowej? Dalej dodał, że wczoraj była Policja, ale Policjanci zatrzymywali 

samochody osobowe. 

 

  Odpowiedzi udzieliła Zastępca Wójta, mówiąc – „drogą powiatową zarządza Starosta           

i wniosek w tej sprawie należy kierować do Starostwa, natomiast tam powinno być 

postawione ograniczenie prędkości  i tonażu”. 

 

 Radna Pani Grażyna Płonowska - zapytała czy jest możliwość zainstalowania progu 

zwalniającego prędkość na ulicy w Popławach? 

 

   Odpowiedzi udzieliła Zastępca Wójta, mówiąc – „droga ta jest również drogą powiatową            

i należy z prośbą zwracać się do Starostwa”. 

 

 Radny Pan Marek Brzozowski zapytał - czy jest jakiś pomysł na przebudowę mostu           

z Karpia do Mnia?  

 

Odpowiedzi udzieliła Zastępca Wójta, mówiąc – „most ten jest na terenie Gminy Rudka, 

na pewno też jest ważny dla mieszkańców wsi Mień, ponieważ mają po drugiej jego 

stronie pola i łąki.  Orientowałam się w tej sprawie, ale planów na remont tego mostu nie 

ma i nigdzie w planach nie jest ujęty, natomiast my mamy wiele swoich inwestycji, które 

musimy wykonać”. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy przypomniał, że swego czasu była propozycja sesji 

wyjazdowej w celu sprawdzenia stanu dróg na terenie gminy, zapytał czy taki wyjazd 

dojdzie do skutku?, ponieważ słyszał o wyjeździe Komisji Rady – w związku z tym zapytał 

również, kto proponował trasę objazdu? 

 

Odpowiedzi udzielił Przewodniczący Rady Gminy -  „trasę wskazywali radni z Komisji, 

każdy na swoim terenie proponował i pokazywał, co należałoby zrobić”. 

 

Do wypowiedzi dołączył się Radny Pan Krasowski, który potwierdził, że co chciał 

pokazać radnym, to pokazał ( drogę w Brzeźnicy i Spieszynie). 

 

Dalej Wiceprzewodniczący mówił – „ mosty nie są wzmacniane a obecnie jest tak potężny  

ruch drogowy  na trasie Piliki –Boćki, są porobione objazdy, a nie ma nawet ograniczenia 



 

prędkości,  nie wiem kto będzie odpowiadał, jak ten  most w m. Wojtki się zawali”. 

Kontynuując wypowiedź zwrócił również uwagę na sposób naprawiania dziur drogowych, 

mówiąc – „pracownicy „Służby Drogowej” są wysyłani w czasie obfitych opadów deszczu,  

jedną dziurę  podsypią, jedną załatają a pozostałe wypełnione wodą pozostawiają. Jeżeli 

kiedyś mówiłem o tym na sesji, to Wójt kierował mnie w tej sprawie do Starosty, więc         

ja dziękuję bardzo za taką odpowiedź”.   

 

Przewodniczący Rady Gminy również potwierdził taki sposób wykonywanych remontów 

dróg przez Powiat, m.in. powiedział – „ była naprawiana droga Świrydy –Załuskie, nie 

wiem jak pracownicy typują te dziury do naprawy, bo jedna była naprawiona a obok 

zostawiona”.  

 

Radny Pan Paweł Wysocki, także potwierdził wcześniejsze wypowiedzi, dodatkowo 

zwrócił uwagę na pozostawianie na jezdni sypkich kamieni, które uszkadzają samochody 

wybijając szyby - sam takiego zdarzenia doświadczył. 

 

Radny Pan Sylwester Bobel poinformował, że na drodze w Mniu w kierunku miejscowości 

Wyliny Ruś jest załamywany asfalt oraz na wyjeździe z drogi powiatowej na drogę krajową. 

 

   Na wszystkie zgłoszone uwagi i spostrzeżenia Radnych odpowiedzi udzieliła Zastępca 

Wójta, mówiąc – „zwrócę uwagę dla Pana Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg, aby 

zwracał uwagę na jakość naprawy. Natomiast jeśli chodzi o odcinek drogi Holonki – 

Popławy sama jeździłam sprawdzałam, to wykonany był dobrze. Niestety teraz tak jest, że 

ludzi trzeba dopilnować, we wszystkim. Jeżeli chodzi o drogi powiatowe wszelkiego 

rodzaju remonty należy zgłaszać do Starostwa”. 

 

Radna Pani Grażyna Płonowska wróciła do sprawy, poruszonej przez 

Wiceprzewodniczącego Pana Wietoszko odnośnie sesji wyjazdowej i zaproponowała (skoro 

są wszyscy radni) sporządzenie wykazu dróg, na które radni chcieliby jeszcze pojechać,        

chociaż i tak droga w Spieszynie powinna być zakwalifikowana do wykonania na 1 miejscu. 

 

Wiceprzewodniczący Pan Wietoszko dodał, że kompetencje do podejmowania decyzji, 

ma Rada Gminy a nie Komisje Rady. 

 

Zastępca Wójta poinformowała, że odcinek drogi w Spieszynie (za brukiem) jest robiony, 

w tej chwili jest nawożony żwir.  

 

Na pytanie Przewodniczącego Rady, czy droga przygotowywana jest pod asfaltowanie?  

 

Zastępca Wójta powiedziała – „na razie nie, tylko jest żwirowana przez Powiat, natomiast 

ta droga jest w gminnym zarządzie i będzie trzeba przygotować jej zwrot, ponieważ było 

zawarte porozumienie, gmina tę drogę przejęła we władanie, składała wniosek                       

o dofinansowanie na przebudowę ale dofinansowania nie otrzymała, (tylko na 4 drogi 

gminne). Na najbliższą sesję można byłoby przygotować zwrot tej drogi do Powiatu. Jest też 

nowy projekt ministerialny na dofinansowania dróg gminnych”.  

 

 Radna Pani Grażyna Płonowska zwróciła uwagę na konieczność przebudowy drogi na 

odcinku Oleksin –Widźgowo, powiedziała, że jest to też droga powiatowa, ale jeżdżą po niej 

autobusy szkolne. Na jesieni, wczesną wiosną droga jest nieprzejezdna. 

 

Odpowiedzi udzieliła Zastępca Wójta – „przebudowę tej drogi należy uwzględnić                   

w planach inwestycji wieloletnich i uzgodnić z Powiatem aby droga była w założeniach 



 

gminnych i powiatowych.  Natomiast tak jak mówił Pan Wietoszko w pierwszej kolejności 

musimy zobaczyć, co należy jeszcze wykonać w zakresie naszych dróg gminnych i ustalić 

kolejność wykonania. Strategię Gminną mamy do 2020 roku, także trzeba będzie pomyśleć                

o zmianie, od 2019 roku podjąć działania stworzenia nowej Strategii i ująć nowe zadania.  

 

 Radny Pan Sylwester Bobel zgłosił naprawę zjazdu z drogi krajowej na drogę gminną       

w kierunku wsi Mień. Następnie zadał pytanie dlaczego tak jest, że zjazdy z drogi krajowej 

na drogę powiatową można asfaltować a zjazdu z drogi krajowej na drogę gminną                 

w kierunku  wsi Pruszanka nie było można wyasfaltować? 

 

Odpowiedzi udzieliła Zastępca Wójta – „przy wykonywaniu tej inwestycji, ktoś nie 

zobaczył, że droga nie ma kategorii drogi publicznej i nie ma odpowiedniej szerokości pasa 

drogowego, gdyby to wszystko było, to bez problemu Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych 

uzgodniłaby ten zjazd. Myśleliśmy o położeniu 2 warstwy asfaltu na tej drodze, ale są 

wysokie koszty uregulowania tego wszystkiego. Jak  radny zapewne wie, większość 

gruntów po prawej stronie drogi jest własnością prywatną, dlatego w pierwszej kolejności 

należałoby uregulować stan prawny na gruncie (kwestia wywłaszczenia, zapłaty 

odszkodowania). Jeżeli chce się połączyć drogę z kategorią drogi  wyższego rzędu,              

to spełnić trzeba odpowiednie przepisy ustawy o ruchu drogowym i  normy techniczne 

odnośnie kategorii dróg”. 

 

Ad.20 Zamknięcie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 1055 zamknął obrady 

XXVIII sesji Rady Gminy Brańsk.  

 

Obrady zakończyły się modlitwą „Pod Twoją Obronę”. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                                                   Feliks Aleksander Wróblewski 

 


